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Studenti mají připomínky k návrhu novely VŠ zákona
(Praha, 25.6.2004) Studentská komora Rady vysokých škol (SK RVŠ) nesouhlasí s některými částmi navrhované novely
vysokoškolského zákona, jiné navrhované změny vítá. Studentům se nelíbí zejména plánované zvýšení poplatků za
studium. „Změny by postihovaly nejnadanější studenty," vysvětluje Jiří Nantl, předseda SK RVŠ.

Studentům se nelíbí…

SK RVŠ nemá výhrady jen proti školnému, které odmítla již před několika lety. „Konkrétně tento návrh se nám nelíbí
i proto, že nezakotvuje žádný mechanismus na podporu sociálně slabších studentů, kteří by si po zavedení školného
studium nemohli dovolit," podotýká Jiří Nantl.

Ovšem nový zákon by měl zvýšit i poplatky pro studenty, kteří studují na další vysoké škole. Tzv. „poplatek za další
studium" platí už dnes ti, kteří už jeden titul mají: tedy bakaláři studující v dalším bakalářském programu nebo magistři
v dalším magisterském. Zatímco dnes ale tento poplatek dělá několik stovek korun měsíčně, podle novely by měl být
několikatisícový – stejný jako pro ty, kdo svoje studium neúměrně natahují.

„Je špatné trestat úspěšné za jejich schopnosti. Poplatky za studium mají postihnout studenty, kteří nestudují řádně,"
vysvětluje Jiří Nantl. Senátní návrh zákona podle něj „staví do stejné pozice mimořádně schopné studenty s těmi, kdo
ani nezvládnou ukončit studium v určené době.“

Studenti podporují…

SK RVŠ naproti tomu vítá související návrh novely Zákona o státní sociální podpoře, podle kterého by měla být
stipendia na ubytování nebo stravování vyňata z částky rozhodné pro přidělování sociálních dávek. „Myslíme si ale,
že do sociálních dávek by se neměla započítávat žádná stipendia. Je přece nelogické, aby student, který je podpořen
stipendiem díky skvělým studijním výsledkům nebo dokonce ze sociálních důvodů, byl obratem poškozen odebráním
dávek," pozastavuje se Jiří Nantl.

SK RVŠ

Studentská komora Rady vysokých škol (SK RVŠ) zastupuje studenty veřejných, státních i soukromých vysokých škol v
České republice. Je součástí Rady vysokých škol, vrcholného orgánu reprezentace akademických obcí vysokých škol.
SK RVŠ již více než deset let hájí zájmy více než 200 000 vysokoškolských studentů ve vztahu k parlamentu, vládě,
veřejné správě i na mezinárodním, zejména evropském fóru. Je členem evropské studentské reprezentativní organizace
ESIB.
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